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Кафедра межкультурных коммуникаций и международного туризма 

обеспечивает преподавание дисциплины  

«Английский язык» на факультете математики и технологий 

программирования. Каждый выпуск студенческой газеты подготавливается 

преподавателями, студентами и магистрантами факультета и  

представляет обзор событий и новостей факультета и сферы  

информационных технологий  

 

   



Faculty News 
Региональная Олимпиада на факультете 

В День Фибоначчи (Fibonacci Day), 23 ноября 2022 года, на факультете математики 

и технологий программирования была проведена региональная Олимпиада 

студентов «Математика и технологии программирования». Организатором 

Олимпиады выступило учреждение образования «Гомельский государственный 

университет имени Франциска Скорины» при поддержке ООО «Асист-лаб», ООО 

«Техартгруп», ООО «СтилтСофт Девелопмент». Программа Олимпиады в 2022 году 

посвящена программированию. Спектр заданий Олимпиады позволял как 

начинающему, так и уже опытному олимпиаднику открыть для себя много нового. 

Автором заданий выступил известный эксперт в олимпиадном движении по 

программированию, дипломант специального фонда Президента Республики 

Беларусь по социальной поддержке одаренных учащихся и студентов, кандидат 

технических наук, доцент М.С. Долинский. Для решения предоставлено 15 задач, 

максимальная балл каждой – 40. В Олимпиаде студентов «Математика и 

технологии программирования» принимали участие 39 студентов из учреждений 

высшего образования Гомельского региона: Белорусского государственного 

университета транспорта, Гомельского государственного технического 

университета имени П. О. Сухого, Белорусского торгово-экономического 

университета потребительской кооперации, Мозырского государственного 

педагогического университета имени И. П. Шамякина и Гомельского 

государственного университета имени Ф. Скорины. 

 

     

      



 

Events 
«Зима. Поры года» 

В выставочном зале ГГУ имени Франциска Скорины состоялось открытие авторской 

выставки «Зима. Поры года» художника живописных работ Виктора Песлякова 

уроженца Буда-Кошелевского района Гомельской области. Открытие выставки 

прошло нестандартно. Как только вошли первые посетители, прозвучал 

музыкальный номер «Беловежская пуща» в исполнении учителя по классу скрипки 

Уваровичской детской школы искусств Радмилы Котик. В торжественной 

обстановке посетителей выставки поприветствовал проректор по воспитательной 

работе Дмитрий Ходанович, выразил восторженность от прекрасного 

музыкального номера и увиденных работ художника. Коллекция картин 

представлена историко-культурным центром Буда-Кошелевского района. 

Экспозиция состоит из 30 творческих работ. Центральная тема в живописи Виктора 

Песлякова – пейзажная лирика, в которой он находил постоянный источник 

вдохновения, тонко чувствуя красоту природы малой родины и России. 

 

   

   

 

  



Tech News 

 
 

Whether it's World of Warcraft, Uncharted or the upcoming Super Mario movie - games 

characters have been all over our cinemas in recent years. 

The Last of Us is coming to television screens, where shows based on Resident Evil and 

Halo have found audiences. 

Now, BBC Radio 4 is getting in on the act. 

Sam Fisher, leading man from the Splinter Cell game series, can call the radio station 

home, thanks to a first-of-its-kind adaptation that producers say no-one had thought 

possible. 

Radio 1 film critic Ali Plumb says that with so much competition for audiences these days 

it's no surprise that commissioners are giving the green-light to projects with a "built-in 

audience". 

He argues that we live in a world that is dominated by content: "From podcasts to music, 

TV, movies, games and audiobooks - frankly its tricky for anyone to cut through the noise. 

The team behind it say paying respect to the source material is the key, Andonis Anthony 

explaining it was a major focus for everybody involved, "from the production team, from 

writers to the performers, all of the cast". 

Sebastian Baczkiewicz added: "There's no winking as it were, there's no 'this is all a bit 

crazy, isn't it?!' This is the world we are in and we are being true to it. We were really 

keen to make sure we maintained that throughout. 

"The audiences of these games are passionate and why wouldn't you treat them and the 

story with respect." 

READ MORE HERE https://www.bbc.com/news/entertainment-arts-63874745 
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Best Happy New Year Wishes, Messages & 

Quotes to Share 2023 

   
Here are some short Happy New Year wishes and greetings that you can use to wish 

friends, family, and co-workers all the best for the New Year. They're short and sweet, 

and great for card messages or text messages. 

 Cheers to the New Year! May 2023 be an extraordinary one! 

 Happy New Year! May the coming year be full of grand adventures and 

opportunities. 

 Life is short. Dream big and make the most of 2023! 

 Happy New Year! 2023 is the beginning of a new chapter. This is your year. Make 

it happen. 

 Life is an adventure that's full of beautiful destinations. Wishing you many 

wonderful memories made in 2023. 

 Wishing you a Happy New Year, bursting with fulfilling and exciting opportunities. 

And remember, if opportunity doesn't knock, build a door! 

 May the New Year bring you happiness, peace, and prosperity. Wishing you a 

joyous 2023! 

 It is time to forget the past and celebrate a new start. Happy New Year! 

 Happy New Year! I hope all your endeavors in 2023 are successful. 

 Happy New Year! Let's toast to yesterday's achievements and tomorrow's bright 

future. 

 Let your aspirations have wings so they may take you far in 2023. 

 Happy New Year! Best wishes for fun and adventures in 2023. 

 Wishing you a fresh start with renewed energy and confidence throughout the 

New Year. 

 Happy New Year! May the best day of your past be the worst day of your future. 

 Wishing you health, wealth, and happiness in the New Year ahead. 
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